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Zápis ze schůze předsedů krajských komisí mládeže 
moravských KŠS 

 
Přítomni:  Olga  Policarová  (KŠS  Vysočina),  Radim  Majetič  (Jihomoravský  KŠS),  Antonín 

Macháček  (Zlínský  KŠŠ),  Jiří Novák  (Moravskoslezský  KŠS  a  pořadatel)  a  Zdeněk  Fiala  (KM 

ŠSČR). 

Hosté: Karel Záleský (Opava). 

Neomluveni: KM Olomoucký KŠS. 

Termín konání: 27. října 2024. 

Místo konání: Hotel Skalský Dvůr, Lísek 52, 593 01 Bystřice nad Pernštejnem. 

1. Zahájení 

Předseda KM ŠSČR uvítal všechny přítomné a zahájil schůzi ve 14:00. 

2. Systém Mistrovství Moravy a Slezska mládeže 

Schůze předsedů krajských komisí mládeže moravských KŠS řešila v říjnu 2023 návrh, aby 

se Mistrovství Moravy a Slezska mládeže hrálo stejným systémem jako Mistrovství Čech 

mládeže do 16 let. Účastníci schůze prodiskutovali pozitiva a negativa prodloužení MMaS 

na 8 dní a současně řešili kompromisní variantu prodloužení na 7 dní. Následně účastníci 

schůze hlasovali o předložených návrzích a schválili návrh prodloužit Mistrovství Moravy a 

Slezska mládeže na 7 dní. Současně se dohodli, že změnu vyhodnotíme a budeme  řešit 

otázku, jak postupovat dál. 

Předseda KM ŠSČR v úvodu okomentoval výhody MMaS v trvání 7 dnů a ev. prodloužení 

na 8 dní. Trenéři mají časový prostor s dětmi pracovat. Pro děti má tato akce přidanou 

hodnotu  pro  výkonnostní  rozvoj.  Výhodou  snížení  počtu  dvojkol  je  i  snížení  fyzické  a 

psychické únavy hráčů a  jejich selhání v posledních kolech. Předseda KM ŠSČR následně 

ale uvedl i zásadní protiargumenty v ekonomické rovině. Již dříve jsme řešili nárůst nákladů 

účastníků v souvislosti s prodloužením akce. Současné zvyšování cen v celé společnosti má 

vliv na další zvýšení nároků na účastníky.  

Předseda KM ŠSČR navrhl ponechat pro rok 2025 současný systém a případné prodloužení 

na  8 dní  řešit příští  rok  a  to  v souvislosti  s ekonomikou. Následně  se  vyjádřili  zástupci 

krajských komisí mládeže moravských KŠS. 

Olga Policarová (KŠS Vysočina): KM KŠS Vysočina souhlasí s prodloužením na 7 dní a po 

vyhodnocení podporuje prodloužení na 8 dní. 
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Jiří  Novák  (Moravskoslezský  KŠS):  KM  MKŠS  souhlasí  s prodloužením  na  7  dní,  ale 

nesouhlasí v dané době s prodloužením na 8 dní. 

Jiří Novák  (ředitel MMaS): Pořadatel MMaS  žádá KM ŠSČR o přehodnocení  slev vkladů 

v souvislosti s ekonomickými důsledky pro pořadatele. 

Radim Majetič  (Jihomoravský  KŠS):  V KM  JMŠS  je  názor  rozpolcený.  Cca  50 %  je  pro 

prodloužení MMaS a cca 50 % je proti. Kompromis je ponechat délku MMaS 7 dní. 

Antonín Macháček (Zlínský KŠŠ): V KM ŠSZK převládá názor, že současná délka 7 dní MMaS 

je vyhovující. Nesouhlasí s prodloužením na 8 dní. Nesouhlasí se zkrácením na 6 dní. 

Zdeněk Fiala (KM ŠSČR) poděkoval zástupcům krajů za názory a vyjádřil záměr ponechat 

MMaS v délce 7 dnů a případné prodloužení řešit v následujících ročnících. 

3. Diskuze o Mistrovství Moravy a Slezska mládeže 

Radim Majetič  (Jihomoravský KŠS) navrhuje změnu  tempa MMaS v kategoriích v U14 a 

U16, aby hrály s přídavkem 30 minut obdobně jako na Mistrovsví ČR mládeže. 

Zdeněk Fiala (KM ŠSČR) s názorem osobně souhlasí, ale současně sděluje, že ECU  i FIDE 

nechce v soutěžích mládeže přidávat 30 minut. Zdeněk Fiala sděluje, že se tempem bude 

zabývat KM ŠSČR. 

Schůze  předsedů  krajských  komisí  mládeže  moravských  KŠS  se  dále  zabývala 

nevyvážeností členské základny moravských krajů v poměru k českým krajům v návaznosti 

kvalitu polofinále MČech a MMaS a návaznosti na postupy na MČR. Řešením  je zrušení 

MČech a MMaS a uspořádáním polofinále západ a polofinále východ, přičemž zastoupení 

bude proporcionální. KM ŠSČR se bude možnou změnou zabývat. 

Schůze  předsedů  krajských  komisí mládeže moravských  KŠS  ukončila  diskuzi  na  téma 

Mistrovství Moravy a Slezska mládeže v 15:15. 

4. Diskuze 

Schůze  předsedů  krajských  komisí mládeže moravských  KŠS  pokračovala  v neformální 

diskuzi. Účastníci  diskutovali  problematiku  nominací  na  ZODM  2025. Účastníci  si  dále 

vyměňovali zkušenosti s prací v šachových kroužcích a s individuálními problémy hráčů.  

5. Závěr 

Schůze skončila v 16:15. 

 

Zapsal: Zdeněk Fiala 

Ověřil: Jiří Novák 

 


